Period 2　Starting out & Understanding ideas—Language points

1.We will try some famous local snacks and experience the local history and culture as well as their customs.

我们将去吃一些地方特色小吃，体验当地历史文化，还有他们的风俗习惯。

2.Standing on the top of the mountain, the temple has witnessed many changes in this area.
坐落在山顶的庙宇见证了这个地区的许多变化。
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Ⅰ.核心词汇·练通
根据课文语境及汉语提示写出正确的单词
1．the ten provinces and three territories
十个省和三个地区

2．deep valleys carved by ice and water
被冰川水流侵蚀而成的深谷

3．the mighty Niagara Falls
气势恢宏的尼亚加拉大瀑布

4．a(n) splendid display of sights and sounds


景色壮观，水声轰鸣
5．ancestors of the indigenous peoples 
土著民族的祖先

6．the Bering Strait
白令海峡

7．a(n) dynamic city
一个充满活力的城市

8．sample the food with a typical French flavor 

品尝具有典型法国风味的食物

Ⅱ.拓展词汇·用活
根据提示写出相应的单词
1．unfold vi.& vt.开花；(卷着的东西)展开，打开→fold v．折叠，对折

2．distinct adj.截然不同的，有区别的，不同种类的；清楚的，清晰的→distinctly adv.明显地；无疑地→distinction n．区别，差别；不同

3．minority n．少数民族，少数群体；少数，少数人→ minor adj.较小的；轻微的→majority n．大多数

4．depth n．最深处；深(度)；深刻；深厚→deep adj.深的→deeply adv.深深地，深刻地

5．botanical adj.植物的；植物学的→botany n．植物学

Ⅲ.重点短语·再现
根据语境及汉语提示填入合适的短语
1．Apart from(除了)providing warmth, what was fire used for?
2．We are looking for a vacation spot that is off the beaten track(远离闹市).

3．Given his efforts he has made, it comes as no surprise(毫不奇怪) that he was admitted into a key university.

4．In some languages, 100 words make up(组成) half of all words used in daily conversations.

5．The customer praised the manager, who, in turn(转而), praised his staff.
6．This is a two­year course taught by means of(通过)lectures.

7．Any student who is interested is welcome to participate in (参加) the match.

8．Science has brought about(带来) many changes in our lives.

Ⅳ.重点句型·呈现
根据课文语境及汉语提示补全句子
1．What引导宾语从句
Canada is like a blooming flower, unfolding with breathtaking beauty and richness to win the heart of those who enjoy what it has to offer(它所提供的).

2．介词短语置于句首引起完全倒装
To the east of the Pacific coast rise (太平洋海岸向东耸立着) the grand Rocky Mountains, which are home to high peaks and deep valleys carved by ice and water.
3．with复合结构
One truly unique scenic spot in Canada is the mighty Niagara Falls with water rushing over its edge(水流从瀑布的边缘倾泻而下) in a splendid display of sights and sounds.

4．条件句中的省略与倒装
Should you find yourself in one of these subcultures(如果你发现自己置身于这些亚文化之中的其中一种), languages, cuisine, architecture, art and music will define your encounter.
5．“given＋宾语”引导条件状语
Given these cultural differences(考虑到这些文化差异), it comes as no surprise that Canada has been celebrating Multiculturalism Day since 2002.
6．make it＋n.＋(for sb.)to do
From the towering mountain peaks to the depths of the forests to the urban centers, Canada's geographical wonders, ethnic groups and their cultures make it a unique place to live and visit(使它成为一个独特的居住和游览的地方).
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[词汇知识过关]
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 apart from　除了……外(还)，此外；除了……外(都)，要不是
(教材P2) Apart from its geographical diversity, Canada's many rural areas and urban centers reflect the diversity of its residents.
除了其地理环境的多样性，加拿大的许多农村地区和城市中心还体现了其居民的多样性。
tell... apart　　　　
区分，分辨
take(...)apart
将……拆卸开
①Apart from English classes, I took an active part in English corner and other after­class English activities, which benefited me a lot.
除了上英语课，我还积极参加英语角和其他课外英语活动，这些使我受益很多。

②Apart from the construction mentioned above, you have also learned the following phrases.
除了上面提到的结构，你们还学过以下的一些短语。 

[练通]——选词填空/单句语法填空
(1)Apart from (apart from/except for) my academic studies, I always manage to find time for what I'm interested in.
(2)The two brothers are so much alike that their mother can hardly tell them apart．

[写美]——完成句子
(3)罗德喜欢拆钟表，然而他从来不能把它们再组装起来。

Rod loves taking apart clocks.However, he never manages to put them together again.
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apart from表示“除……之外”时，相当于except、except for、but；表示“除了……之外(还有)……”时，相当于besides、in addition to。
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 minority　n.少数民族，少数群体；少数，少数人
(教材P3) The major ethnic groups, for example, include the English, Scottish and French, while the minority groups include residents from Singapore and the Pacific Islands.

例如，主要民族包括英国人、苏格兰人和法国人，而少数民族包括来自新加坡和太平洋岛屿的居民。
(1)a minority of＋n.　　
少数……
in the minority
占少数
(2)majority n.
多数
in the majority
占大多数
(3)minor adj.
较小的；次要的
major adj.
较大的；重要的；主要的
n.
专业
v.
主修
①In the US, minorities and immigrants have generally gone into low­paid, unskilled jobs.
在美国，少数民族和移民通常从事低报酬、无需专门技能的工作。

②Only a minority of students won the scholarship this year.

今年只有少数学生获得奖学金。

[练通]——单句语法填空
(1)To our disappointment, only a minority of people are(be) in support of our plan.

(2)Compared with other classes, boys are very much in the minority at the dance class.

(3)The majority(major) of overseas Chinese students take an online language test before starting studying abroad.
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a minority/majority of作主语时，谓语动词常用复数。
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 come as no surprise　不足为奇，毫不奇怪
(教材P3)Given these cultural differences, it comes as no surprise that Canada has been celebrating Multiculturalism Day since 2002.

考虑到这些文化差异，加拿大自2002年以来一直在庆祝多元文化日也就不足为奇了。
to one's surprise(＝to the surprise of sb.)
令某人吃惊的是
in/with surprise
吃惊地，惊奇地
take sb. by surprise
使某人吃惊
take sb./sth. by surprise
突袭某人/某事物
It is no surprise that...
毫不奇怪……
[练通]——单句语法填空
(1)“How did you come to know it？” asked the man in/with surprise.

(2)The question took the professor by surprise.

[写美]——完成句子
(3) 他会爱上这样一个迷人而博学的女孩，这并不奇怪。

It is no surprise that he should fall in love with such a charming and knowledgeable girl.
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 depth　n.最深处；深(度)；深刻；深厚
(教材P3) From the towering mountain peaks to the depths of the forests to the urban centers, Canada's geographical wonders, ethnic groups and their cultures make it a unique place to live and visit.

从巍峨的山峰到森林深处，再到城市中心，加拿大的地理奇观、民族和他们的文化使它成为一个独特的居住和游览的地方。
(1)deep adv.　　
在深处；深深地
adj.
深的；深刻的
deep into the night
直到深夜
(2)deeply adv.
深刻地；极其，非常(情感深度)
①We have expressed the depth of our gratitude to them.

我们向他们表达了深深的谢意。

②They sat and talked deep into the night.

他们坐着谈到深夜。

[练通]——单句语法填空
(1)(2021·天津卷3月)Some of your interests may not appear to be connected but, once you explore their depths(deep), you discover that they are.
(2)As far as I know, her lies hurt my father deeply(deep).

(3)College students can gain social experience and broaden(broad) their horizons because of doing part­time jobs.
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	adj.
	deep
	high
	wide
	long
	strong
	broad

	n.
	depth
	height
	width
	length
	strength
	breadth

	v．
	deepen
	heighten
	widen
	lengthen
	strengthen
	broaden


[经典句式过关]
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 介词短语置于句首引起完全倒装
(教材P2)To the east of the Pacific coast rise the grand Rocky Mountains, which are home to high peaks and deep valleys carved by ice and water.
太平洋海岸向东耸立着巍峨的落基山脉，这里有高耸的山峰和被冰川水流侵蚀而成的深谷。
本句使用了完全倒装结构。当表示地点的介词短语位于句首，主语又是名词时，句子的主语与谓语要完全倒装。
表示时间(now、then等)、方向或方位(here、there、up、down、in、out、away、off、inside、outside等)的副词，以及表示地点的介词短语(in the room、on the wall等)置于句首，且主语为名词时，句子要完全倒装。
①At the foot of the mountain lies a village, where people still live a peaceful life.
山脚下有一个村庄，在那里人们仍旧过着平静的生活。

②On the top of the house stands an iron cock.

屋顶上有只铁公鸡。

[练通]——单句语法填空
(1)Between you and your dreams stands(stand) a lot of hard work.

(2)Among all these flowers is included(include) a kind of red rose, which was given by my friend.
[写美]——句式升级
(3)(普通表达)There is a temple on the top of the hill.The old man once lived in it.

(高级表达)On the top of the hill stands a temple where the old man once lived.
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完全倒装句的时态只限于一般现在时或一般过去时。
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 with复合结构
(教材P2)One truly unique scenic spot in Canada is the mighty Niagara Falls with water rushing over its edge in a splendid display of sights and sounds.

加拿大真正独一无二的景点是气势恢宏的尼亚加拉大瀑布，水流从瀑布的边缘倾泻而下，景色壮观，水声轰鸣。
本句中“with water rushing over its edge”是with复合结构。with复合结构在句中常作状语，表示原因、方式、时间、伴随等，其构成是：
with＋n.＋ eq \b\lc\{(\a\vs4\al\co1(adj./adv.,介词短语,to do(表将来),doing(表主动、进行),done(表被动、完成))) 
①With so many lessons to go over, you'd better stay at home during this holiday.
有那么多的功课要复习，这个假期你最好待在家里。

②With time going by, I have gradually got used to the school life.

随着时间的推移，我已逐渐适应了学校生活。

[练通]——单句语法填空
(1)With the boy leading(lead) the way，we had no difficulty in finding his home.
(2)With the key lost(lose)，he had to wait outside the door.
(3)With so much work to do(do)，I have no time for a holiday.
[image: image13.png]




 条件句中的省略与倒装
(教材P3) Should you find yourself in one of these subcultures, languages, cuisine, architecture, art and music will define your encounter.
如果你发现自己置身于这些亚文化之中的其中一种，那么(它的)语言、烹饪、建筑、艺术和音乐都会说明你邂逅的是何种文化。
本句中“Should you find yourself in one of these subcultures”是省略了连词if的部分倒装句。
当虚拟条件句的谓语部分含有 were、should、had时，我们可以将连词if省略掉，而将 were、should、had置于句首形成部分倒装。
①Should I be free tomorrow, I will come.
＝If I should be free tomorrow, I will come.
如果明天我有空我就来。

②Were she in charge, she would do things differently.
＝If she were in charge, she would do things differently.
如果是她负责，她会是另一种做法。

[写美]——句型转换
(1)If you should change your mind, no one would blame you.

→Should you change your mind，no one would blame you.
(2)If the management had acted sooner, the strike wouldn't have happened.
→Had the management acted sooner, the strike wouldn't have happened.
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 “given ＋宾语”引导条件状语
(教材P3)Given these cultural differences, it comes as no surprise that Canada has been celebrating Multiculturalism Day since 2002.
考虑到这些文化差异，加拿大自2002年以来一直在庆祝多元文化日也就不足为奇了。 
本句中given是介词，意为“由于、鉴于、考虑到”。given的用法如下：
(1)用作介词，意为“由于、鉴于、考虑到”。
(2)用作连词，“given (that)...”意为“如果、假设”。
①Given the present conditions, I think she's done rather well.

鉴于目前的情况，我认为她干成这样就算不错了。

②Given her interest in children, teaching seems the right job for her.
考虑到她喜欢孩子，教书看起来是很适合她的工作。

[写美]——完成句子
(1)我花钱通常是很明智的。考虑到自己挣得不多，我必须这样做。
Usually, I am sensible with money, as I have to be, given that I don't earn that much．
(2)考虑到他们缺乏经验，他们已经做得不错了。

Given their inexperience, they have done a good job.
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不要把given和give的过去分词的用法搞混。例如：
Given the chance, I'd do it again.＝If I were given the chance, I'd do it again.
如果还有机会，我会再干一次的。(在此句中 given是过去分词)
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 make it＋n.＋(for sb.) to do
(教材P3) From the towering mountain peaks to the depths of the forests to the urban centers, Canada's geographical wonders, ethnic groups and their cultures make it a unique place to live and visit.　从巍峨的山峰到森林深处，再到城市中心，加拿大的地理奇观、民族和他们的文化使它成为一个独特的居住和游览的地方。
本句使用了make it＋adj./n.＋(for sb.)to do句型，其中it作形式宾语，动词不定式是真正的宾语。类似句型还有make it＋adj./n.＋that从句。
常用于这类句型的动词还有think、consider、find、feel等。
①We have made it a habit to walk after supper.

我们每天晚饭后散步已成习惯。

②I must make it clear that I'll always support you.

我必须说清楚我会一直支持你。

[练通]——单句语法填空
(1)He makes it a rule to keep(keep) a diary every day.

(2)We all think it important to make a quick decision about this matter.

[写美]——句型转换
(3)I find it is hard to remember these words in a short time.

→I find it hard to remember these words in a short time.
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Ⅰ.品句填词
1．The beginning of the story is a bit sad and as the story unfolds(展示) we will meet with more sorrow.

2．Ancient Chinese people carved(雕刻) symbols on animal bones and shells.

3．Here used to be a very beautiful valley(山谷) at one time.

4．His voice was quiet but every word was distinct(清晰的) so I understood him fully.

5．I walked up to the top of the hill with my friends, where we enjoyed a(n) splendid(极好的) view of the lake.

Ⅱ.选词填空
	in turn, off the beaten track, bring about, come as no surprise, 

apart from, participate in


1．We bought that antique chair in a little shop that is far off the beaten track．

2．Apart from the cost, we need to think about how much time the job will take.
3．He hadn't prepared for the test.It came as no surprise that he didn't pass it.
4．He liked to participate in all kinds of school activities when in middle school.

5．She made various efforts to bring about a peaceful solution of the problem.
6．He found that Tom had told John's sister and she in turn had told John.
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[层级一　小题夯基练]
维度一　品句填词
1．It is high time that we forbade setting off fireworks in urban(城镇的) areas.

2．Cultural heritage is left to us by our ancestors(祖先) and is also a symbol of their wisdom, which played a very important role in history.
3．The ship passed through the strait(海峡) between two islands.

4．The nation wants peace; only a(n) minority(少数) of people want the war to continue.

5．South Asia continues to be the most dynamic(有活力的) economic region in the world.

6．Chimps (黑猩猩) will cooperate in certain ways, like gathering in war parties to protect their territories (领地).

7．The survey used a random sample(样本) of two thousand people across England and Wales.

8．A new factory is situated in the suburb(郊区), about a mile from the town.
9．Several new botanical(植物的) species have been discovered in the past years.

10．They covered him with a(n) blanket(毯子), only leaving his eyes exposed.
维度二　词形转换和动词的形式变换(用所给词的正确形式填空)

1．Tsinghua University, founded in 1911, has the distinction(distinct) of being one of the most famous universities in China.

2．It is an important center for botanical(botany) research.

3．William Beebe is one of the first men in the world to explore the depths(deep) of the sea to observe undersea life that has never been seen before.

4．Given (give) that Yuan's hybrids have made him quite wealthy, one might think he would retire to a life of leisure.
5．To make it easier to get(get) in touch with us, you'd better keep this card at hand.
6．He unfolded(fold) the map and laid it out on the table.

维度三　固定用法和搭配(在空白处填入一个适当的单词) 

1．An increase in the number of sports facilities will only benefit a minority of people.

2．The soldiers were taken by surprise while sleeping.
3．The ability to customize products sold online can have benefits apart from its appeal to customers.
4．With so many people absent, the meeting had to be called off.
5．I want to make it clear, however, that no one is untouchable in this investigation.
维度四　完成句子
1．我们隔壁住着一对外国夫妇，他们已经习惯了中国的生活。

Next door to ours live a foreign couple, who have got used to living in China.
2．由于越来越多的树被砍伐，一些动物面临着灭绝的危险。

With more and more trees(being) cut down, some animals are facing the danger of dying out.
3．假如他们进攻我们，我们就把他们彻底消灭干净。 

If they should attack us/Should they attack us, we'll wipe them out completely.
4．考虑到你已经尽力了，我们决定再给你一次机会。

Given that you tried your best, we decide to give you another chance.
5．我们规定每个周末都去拜访老人。
We make it a rule to visit the old every weekend.

[层级二　语篇提能练]
Ⅰ.阅读理解
A
Step into Wonderland and follow any of the many tracks around Kinabalu Park.Even though it is the most explored and studied place in Borneo, new discoveries of rare plants are frequently being made here.
So take a map and set off on your own or follow park naturalists as they can take you to walk on guided paths and point out the various wonders.There are also visual shows advertising rare plants and animals here.If you are a first­time visitor, sign up for these shows and you'll be excited when you find yourself identifying the same plants and animals on your walks or during your climbing up Mt.Kinabalu.
Mt.Kinabalu Botanical Garden is one of the biggest attractions at the park, which started in 1981.This garden is an excellent collection of different kinds of plants on the mountain, as plants from all over the park have been replanted here.There is a variety of choices like hotels and inns at Kinabalu Park to suit one's budget. For more information, click www.sabahtourism.com.
	PLACE OF INTEREST 
	TIME

	1.KINABALU PARK HQ
Botanical Garden
Guided Walk
Slide Show
	9：00－15：00

11：00

14：00 (and 19：30 on weekends)

	2.PORING
Butterfly Farm
Tropical Garden
Night Walk
	9：00－16：00

13：30

By Prior(事先的)Arrangement Only　

	3.MESILAU
Guided Nature Walk
Monday to Friday
Saturday and Sunday
	9：30，11：00，14：00 

7：30，10：30，14：00

	4.KUNDASANG WAR
MEMORIAL
Daily (Monday to Sunday)

Memorial Services
and Special Programmes
	10：00－17：00 
By Prior Arrangement

	Note：

Adult：$20.　Kid under twelve: 50% off.

Family including two adults and a kid under twelve：$40.


【解题导语】　本文是一则广告，介绍了Kinabalu Park的旅游信息。
1．What can we learn from the passage?
A．Mt.Kinabalu is the most explored and studied area in Malaysia.
B．There're still some unknown rare plants in Kinabalu Park.
C．Visitors must follow tracks around Kinabalu Park so as not to get lost.

D．Mt.Kinabalu Botanical Garden attracts visitors due to its long history.
B　解析：推理判断题。根据第一段最后一句“Even though it is the most explored and studied place in Borneo, new discoveries of rare plants are frequently being made here.”可知，在Kinabalu Park仍然有很多未知的稀有植物等待人们去发现。
2．What do the first two places of interest have in common?
A．They both have three tourism projects.
B．They both need prior arrangement.
C．They both provide slide shows.
D．They both allow visitors to walk at night.

A　解析：细节理解题。根据表格中的内容可知，KINABALU PARK HQ和PORING都有三个旅游项目。
3．If a couple visit the Park with their son aged 19, how much should they pay?
A．$30.　
B．$40.

C．$50. 
D．$60.
D　解析：数字计算题。根据表格中的内容可知，三人的门票都应该按照成年人的票价计算，所以总票价应该是60美元。

B
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I travelled to London, England in the spring of 2020.Actually, I travelled with CAPA International Education on a study program.At that time, I did a full three­month program but I travelled on weekends and during breaks.

I used to live in a small town outside New York.The idea of big cities has always excited me and I wanted to take advantage of that once­in­a­lifetime opportunity.It was a great opportunity for me to see how independent I could be in another country, because I hope to travel a lot more in the future.
I lived in a flat in Ealing Broadway with several other students from different American schools.The biggest surprise I found there was the culture shock I experienced.I had expected travelling to London to be an easy transition(转变) for me because I thought their culture was close to that of America.But you know the language and the people were greatly different from what I had expected.They had different accents.In fact, they were noisy and more free­thinking than most Americans I knew.
However, I tried to take part in their giant Chinese New Year celebration in Trafalgar Square.I went to several Jewish society holiday celebrations and actively participated in any cultural activities I knew at that time.It was great to be able to truly put myself in their culture.These are experiences I couldn't get anywhere else.

I would suggest people hoping to follow in my footsteps not let anything hold them back from exploring the foreign cultures presented to them.Yes, you are there for school, but your number one priority is yourself.So make sure you go home with no regrets.Do not miss anything!
【解题导语】　本文是一篇记叙文，讲述了作者在去英国参加学习项目期间，利用周末和假期旅游，努力融入当地文化，并且感受到了将学习与探索外国文化融为一体的重要意义。
4．What was the author's main purpose in going to London?
A．To go sightseeing.
B．To visit some relatives.
C．To join in a study program.
D．To experience the life in a big city.

C　解析：细节理解题。根据第一段中的“I travelled to London...on a study program.”可知，作者去伦敦的主要目的是参加一个学习项目。
5．What did the author think of the opportunity of travelling to London?
A．It would change his life.
B．It would test his independence.
C．It would make his dream come true.

D．It would help improve his communication ability.
B　解析：细节理解题。根据第二段中的“It was a great opportunity for me to see how independent I could be in another country”可知，作者把赴英国学习的机会看作对自己独立能力的一次检验。
6．What was beyond the author's expectation after arriving in London?

A．Culture differences.
B．Unfriendly students.
C．His living conditions.
D．Some strange accents.
A　解析：细节理解题。根据第三段中的“The biggest surprise I found there was the culture shock I experienced.”可知，作者在英国经历的文化冲击是作者意料之外的。
7．What does the author mainly advise people studying abroad to do in the last paragraph?
A．Explore more interesting places for travelling.
B．Try to receive more international education.
C．Combine study with exploring foreign cultures.

D．Look for more ways to deal with the culture shock.
C　解析：推理判断题。在最后一段，作者建议那些希望追随其脚步赴英国学习的人们，不要让任何事情阻止他们去探索呈现在他们面前的外国文化。
Ⅱ.完形填空
When I was 25 years old, I wanted to travel around Africa with my 　1　．So I left my hometown with great confidence and arrived in Cape Town on a one­way ticket，not really 　2　 what to do next.Luckily，before my trip actually started，I met a kind，old Nigerian man.He gave me the best travel 　3　 I ever received：“Be like a student on your way around the world.”
He helped me 　4　 that travel is about learning and observing different 　5　．“It's far too easy to go into a new country for you and believe your ways are better.But if you study，ask questions，and 　6　 to learn from the locals，you'll have far richer 　7　，” he promised me.
On other trips 　8　 I was on my tour way to Cancun，I didn't know the man so I was just a tourist.I only stayed there for a week to see the 　9　 and places of interest and then left.The culture didn't 　10　 me.I left the cities and towns without really 　11　 anyone or anything.Those people and things 　12　 in those very places to which I had 　13　 a visit.
This time，I promised to myself that I would be a 　14　 student traveler.After seven months of 　15　 travelling from Cape Town to Cairo，I returned home.Having a student­like attitude helped me learn a lot.This trip satisfied me more than any other trip ever did to me.

【解题导语】　本文是一篇记叙文。文章主要讲述了想环游非洲的作者在遇到一位老人后改变了自己对旅行的看法。
1．A．friend　
B．pet

C．backpack 
D．family

C　解析：根据生活常识可知，作者想要背着自己的背包环游非洲。
2．A．sure 
B．excited
C．afraid 
D．concerned
A　解析：作者充满信心地离开家乡，行至开普敦，但是并不确定接下来要做什么。
3．A．knowledge 
B．feeling
C．advice 
D．reason
C　解析：根据下文中的“Be like a student on your way around the world.”可知，老人给了作者旅行建议。
4．A．remember 
B．choose
C．improve 
D．realize
D　解析：此处是说老人帮助作者明白了旅行的意义。
5．A．cultures 
B．events
C．places 
D．backgrounds
A　解析：根据下文中的“The culture didn't ________ me.”可知，老人帮助作者明白了旅游的意义在于了解和观察不同的文化。
6．A．accept 
B．try
C．decide 
D．forget
B　解析：根据上文老人说旅行的意义在于了解和观察不同的文化可知，此处是说如果你学习、问问题以及尽力向当地人学习，你会拥有更加丰富多彩的经历。
7．A．task 
B．dream

C．achievement 
D．experience 
D　解析：参见上题解析。
8．A．since 
B．where
C．when 
D．before
C　解析：根据上文中的“On other trips”可知，当作者去坎昆旅行的时候，作者不认识这位老人。
9．A．picture 
B．sight
C．show 
D．mountain
B　解析：根据下文中的“and places of interest and then left”可知，作者只在坎昆停留了一周，看风景，看一些名胜，然后离开。
10．A．inspire 
B．change
C．help 
D．influence
D　解析：根据上文可知，文化并没有对作者产生影响。
11．A．refusing 
B．encouraging
C．knowing 
D．teaching

C　解析：作者匆匆离开，并没有真正意义上的认识任何人、了解任何事。
12．A．existed 
B．disappointed
C．kept 
D．started
A　解析：根据上文可知，这些人和事都存在于作者参观过的地方。
13．A．wanted 
B．paid
C．organized 
D．broken
B　解析：解析见上题。pay a visit to意为“参观”。
14．A．beautiful 
B．proud　

C．real 
D．wise
C　解析：根据上文作者对自己从前的旅行的描述可知，此处是说作者向自己承诺要成为一个真正的学生游客。
15．A．difficult 
B．successful
C．common 
D．challengeable
B　解析：根据下文中的“Having a student­like attitude helped me learn a lot.This trip satisfied me...”可知，有一个和学生一样的态度对作者来说帮助很大，这让作者感到比以往任何一次旅行都满意。
Ⅲ.语法填空
On our way to the house, it was raining 1.____________ hard that we couldn't help wondering how long it would take 2.____________(get) there.It was in the middle of Pearl City.

We were first greeted with the barking by a pack 3.____________ dogs, seven to be exact.They were well trained by their masters 4.___________ had great experience with caring for these animals.Our hosts shared many of their experiences and 5.___________(recommend) wonderful places to eat, shop, and visit.For breakfast, we were able to eat papaya (木瓜) and other fruits from their trees in the backyard.

When they were free from work, they invited us to local events and let us know of an interesting 6.____________(compete) to watch, together with the story behind it.They also shared with us many 7.___________ (tradition) stories about Hawaii that were 8.____________ (huge) popular with tourists.On the last day of our week­long stay, we 9.____________ (invite) to attend a private concert on a beautiful farm on the North Shore under the stars, 10.____________ (listen) to musicians and meeting interesting locals.

【解题导语】　本文叙述了作者和朋友们在珍珠城游玩一周的见闻。
1．so　解析：考查副词。根据句意并分析句子结构可知，此句含“so...that...”引导的结果状语从句，故填so。
2．to get　解析：考查非谓语动词。“it takes/took (sb.) some time to do sth.”为固定句式，意为“花费(某人)多长时间做某事”，该句式中it为形式主语，后面的不定式(短语)为真正的主语。设空处应用动词不定式形式，故填to get。
3．of　解析：考查介词。a pack of为固定搭配，在此意为“一群”，故填of。
4．who/that　解析：考查定语从句。分析句子结构可知，设空处引导定语从句，先行词是masters，关系词在从句中作主语，应用关系代词who/that引导定语从句。故填who/that。
5．recommended　解析：考查动词的时态。分析句子结构可知，and连接的是并列谓语，时态应保持一致。shared为一般过去时，故填recommended。
6．competition　解析：考查名词。分析句子结构可知，设空处前有不定冠词an 和形容词interesting修饰，且作介词of的宾语，应用单数名词形式。故填competition。
7．traditional　解析：考查形容词。分析句子成分可知，设空处修饰名词stories，应用形容词。故填traditional。
8．hugely　解析：考查副词。分析句子成分可知，设空处修饰形容词popular，应用副词hugely，意为“极度、非常”，故填hugely。
9．were invited　解析：考查动词的时态、语态和主谓一致。设空处在句中作谓语，根据时间状语“On the last day of our week­long stay”可知，此处表示发生在过去的动作，且invite与主语we之间为动宾关系，应用一般过去时的被动语态，且本句主语we为复数概念。故填were invited。
10．listening　解析：考查非谓语动词。分析句子结构可知，设空处前为完整的句子，故设空处应填非谓语动词。listen与其逻辑主语we之间为主动关系，表主动和伴随，应用现在分词。故填listening。
